Comparison of the Semi-Finalists
进入半决赛球队之间的比较
Three of the four semi-finalists played with an almost identical system (Italy, France and Portugal), though there were some differences among the many similarities. The defences comprised two excellent centre-backs and two fast, tactically adept full-backs and were very effective. In midfield these teams had a strong-tackling ball-winner (Gattuso, 8, ITA , Makelele, 6, FRA and Costinha, 6, POR) and a linkman between the midfield and attack (Pirlo, 21, ITA , Vieira, 4, FRA and Maniche, 18, POR). Germany’s back four was equally as stable. Frings (8) played the defensive role in midfield and Ballack (13) also supported the attack. 
进入半决赛的四支球队中有三支球队使用了相同的阵形，4-5-1阵形（分别是意大利队、法国队和葡萄牙队），当然他们在诸多的相同之处中也有一些不同的地方。后防线上都有两名优秀的中后卫和两名速度快、战术素养高的边后卫，这三个队的后防都相当的稳固。在中场这些队都各有一名抢截能力强的队员（意大利队8号加图索，法国队6号马克莱莱以及葡萄牙队6号科斯蒂尼亚），另外各队还各有一名支持中前场进攻的前卫（意大利队21号皮尔洛、法国队4号维埃拉和葡萄牙队18号马尼切）。德国队的后防同样稳固，另外，在中场方面，弗林斯（8号）担任防守型中场，而巴拉克则担任攻击型中场。

On the flanks France and Portugal went with attacking wingers, whereas Italy nominated two hard-working midfielders. Germany had a player with good dribbling ability on the left and an accomplished technician on the right, with the latter frequently moving inside to provide a link between defence and attack. I n contrast, the other three semi-finalists assigned the attacking role to a central midfielder. Zidane (10, FRA) and Deco (20, POR) were creative sources, dictating the play and looking to score themselves, while Totti (10, ITA ) was more of a second striker. The forwards also showed different traits. With his pace and dribbling ability, Henry (12, FRA) was able to get past two or more defenders. Toni (9, ITA ) also made frequent attempts to go it alone, whereas Pauleta (9, POR) relied on support from the flanks. T he German strikers complemented each other well. Even when long balls were played from the back they were able to combine to threaten the opposition goal.
法国队和葡萄牙队的两翼均配备了两名攻击型的边前卫，而意大利队则在两翼安排了两名跑动非常积极的球员。德国队的左边前卫拥有很强的个人运控球能力，而右边前卫则拥有娴熟的技术，比赛中，后者频繁地向内线切入为攻防提供支持。而另外三支球队则不同，法国队和葡萄牙队把进攻的任务安排给了两名前腰，法国队10号齐达内和葡萄牙队20号德科是进攻的发起源，他们负责组织进攻，并且试图自己得分。而意大利队10号托蒂则更多的是担任“影子前锋”的角色。各队的前锋特点也各不相同，法国队12号亨利拥有出色的速度和带球技术，能够带球运过对方两名甚至两名以上的防守队员。意大利10号托尼通常习惯单兵作战，而葡萄牙9号保莱塔则需要边路队员的支持，属于抢点型球员。德国队的两名前锋之前则保持着默契的配合，即使是后场队员的长传球，他们也能相互之间的依靠配合来危险对手球门。

When a lone striker was used it was evident that support was often lacking. The player concerned was faced with a solid block of defenders and made little headway. Help from midfield was too slow in coming, resulting in a loss of possession. As the attack lacked depth, many moves broke down in midfield, which was ultimately reflected in the small amount of chances created.
当使用单前锋时，该前锋会经常缺少足够的支持。这名前锋面对对方稳固的防守，通常一个人难有所作为。如果来自中场的支援太慢，前锋常常容易失去球权。而如果进攻缺乏深度，很多进攻就容易被对方在中场阻截下来，射门得分的机会也就大大减少。

Brief analysis of Italy
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- Buffon (1): outstanding goalkeeper
 Buffon (1): 出色的守门员

- Cannavaro (5) and Materazzi (23): central defensive bulwark
 Cannavaro (5)与Materazzi (23): 中路防守屏障
- Cannavaro: the tournament’s most effective defender
 Cannavaro: 世界杯上最有效率的防守队员
- Grosso (3) and Zambrotta (19): strong in the tackle, effective going forward
 Grosso (3)与Zambrotta (19):抢截能力强，向前的效率高
- Gattuso (8) and Pirlo (21): full of running and fight
 Gattuso (8)与Pirlo (21):跑动能力强、战斗力强
- Pirlo: initiator of I taly’s attacks, set-piece specialist
 Pirlo: 进攻的发动者，定位球专家
- Camoranesi (16) and Perrotta (20): tireless battlers on the flanks, good defensive work
 Camoranesi (16)与Perrotta (20): 不知疲倦的边路战士，防守能力强
- Totti (10): free role in attacking midfield behind the lone striker
 Totti (10): 位于单前锋后的自由人
- Toni (9): most advanced striker, lone battler, physically robust
 Toni (9):强力前锋，身体强健
Brief analysis of France
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- Barthez (16): experienced, reflex goalkeeper
 Barthez (16 ): 经验丰富，反应快
- Compact defence, well-organised back four
 4后卫防守紧密，组织良好
- Gallas (5) and T huram (15): strong in the air and in the challenge
 Gallas (5)与T huram (15):争抢空中球的能力强
- Abidal (3) and Sagnol (19): effective going forward as well as in defence (overlaps)
 Abidal (3)与Sagnol (19):助攻效率高（背套），防守能力强
- Makelele (6): holding midfielder, full of energy, combative
 Makelele (6):后腰，精力充沛，战斗力强
- Vieira (4): link between defence and attack
 Vieira (4): 防守与进攻之间的连络人
- Malouda (7) and Ribery (22): quick, strong dribblers who stabilise the defence and support the attack down the flanks
 Malouda (7) and Ribery (22): 速度快、带球突破能力强，不断的参与防守，并在边路助攻
- Zidane (10): creative source, principal outlet, excellent surprise passes, set-piece specialist
 Zidane (10): 创造力强，主要的进攻组织者，出其不意的传球，定位球专家
- Henry (12): ability to beat more than one defender, individualist, goal threat

 Henry (12): 能够突破多名防守队员，个人主义者，射手
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德国队简明分析

- Lehmann (1): assured, solid goalkeeper
 Lehmann (1): 使人放心的、可靠的守门员
- Well-organised defence
 良好的防守组织
- Mertesacker (17) and Metzelder (21): strong-tackling, aerially adept central defenders
 Mertesacker (17) and Metzelder (21):拼抢能力强、处理空中球能力强，经验丰富
- Lahm (16): likes to get forward
 Lahm (16): 喜欢助攻
- Friedrich (3): solid team player
 Friedrich (3): 可靠的团队成员
- Frings (8): effective sweeper in front of the defence
 Frings (8):防线前高效的清道夫
- Ballack (13): central figure operating from a withdrawn position, stabilises the defence, creative passes to the front men
 Ballack (13): 中场的组织者，巩固防守、对前锋提供创造性的传球
- Schneider (19): good technician, link between defence and attack
 Schneider (19): 技术出众，防守与进攻之间的连络人
- Schweinsteiger (7): lively element on the left, effective runs inside, good shot
 Schweinsteiger (7):左路的活跃分子，高效的内切，射门能力强
- Klose (11) and Podolski (20): dangerous front pairing, Klose with vision and experience, Podolski with youthful élan
 Klose (11) and Podolski (20): 威慑力强的前锋组合，Klose的想象力与经验，Podolski的冲劲十足
Brief analysis of Portugal
葡萄牙队简明分析

[image: image4.emf]- Ricardo (1): reflex goalkeeper who controls the penalty area well
 Ricardo (1): 反应能力强，禁区内控制能力强
- Fernando Meira (5) and R icardo Carvalho (16): stable and solid in central defence
 Fernando Meira (5) and R icardo Carvalho (16): 稳固的中路防守
- Miguel (13) and N uno Valente (14): strong defensively, like to get forward
Miguel (13) and N uno Valente (14):防守能力强，喜欢助攻
- Costinha (6): provides additional defensive cover, ball-winner
 Costinha (6):提供额外的防守保护，断球能力强
- Maniche (18): full of running, great ability, link between defence and attack, good shot
 Maniche (18):跑动能力强、防守与进攻的连络人，射门能力强
- Deco (20): attacking midfield playmaker, creative, good long-range shot
Deco (20):进攻组织者、创造能力强、远射能力强
- Figo (7) and Cristiano Ronaldo (17): pace and dribbling ability from the wing, striker qualities
Figo (7) and Cristiano Ronaldo (17):边路带球突破能力强，有前锋的特质
- Pauleta (9): lone striker, holds the ball up well, is reliant on support
Pauleta (9):单前锋，护球能力强，接应能力强
